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Wat was de droom in 2023:
Onze droom was dat er in de nabije toekomst voldoende voedsel van lokale 
herkomst op een duurzame manier geteeld wordt. Dit voedsel moet betaalbaar 
zijn voor de bewoners van Zuidoost, geteeld worden met respect voor de 
bodem en het ecosysteem, en met inachtneming van het feit dat de teler naar 
behoren wordt vergoed.

Wat ontbrak er in 2023:
Stadslandbouw in Amsterdam Zuidoost was vaak kleinschalig en versnipperd. 
Het ontbrak aan een centrale locatie waar alles bij elkaar komt. Een plek waar 
je plantjes kunt ruilen of kopen, waar zaaizaad, meststoffen te kopen is, waar 
je gereedschap kunt lenen, waar je naar toe kunt voor advies of gewoon een 
praatje. De bestaande agrarische bedrijven rond de stad waren niet bekend 
met het feit dat telen voor de lokale markt kansen biedt. In Zuidoost was 
nauwelijks ruimte voor voedselproductie, het openbaar groen heeft er vaak 
een recreatieve bestemming. Veel van onze gewassen kunnen alleen maar in 
kassen geteeld worden maar deze zijn er niet.

Wat was er nodig in 2023:
Er was dus overtuigingskracht voor nodig dat er een locatie zou komen waar alles 
m.b.t. lokale voedselproductie bij elkaar komt zodat lokale (zowel professionele 
als hobby) telers voor Zuidoost kunnen produceren. Om de beschikbaarheid 
van ruimte voor stadslandbouw te vergroten is er een verkenning gedaan naar 
mogelijke locaties binnen en buiten Zuidoost en de belemmeringen die er zijn 
om deze te benutten.

Wat is er sindsdien gedaan:
De stadslandbouwacademie heeft de beschikbaarheid in Zuidoost van lokaal, 
betaalbaar en duurzaam voedsel vergroot. Dit waren de belangrijkste stappen 
die ze zette:

•  Het versterkte de onderlinge samenwerking in het platform 
stadslandbouwacademie; 

•  Het manifesteerde zich nadrukkelijk met aanwezigheid op lokale 
evenementen;

•  Het creëerde een locatie waar mensen alles kunnen vinden wat ze nodig 
hebben om te starten met telen; 

• Het maakte lokale boeren bewust dat lokale voedselproductie kansen biedt;
•  Het zorgde voor een ‘grondbank’ waar mensen kunnen zien waar nog 

ruimte is;
•  Het verbond bestaande glastuinbouwbedrijven in de nabije omgeving aan 

Zuidoost;
•  Het heeft er aan bijgedragen dat er ruimte kwam voor stadslandbouw (in 

kassen) in parken en andere openbare ruimtes.

Wat was de droom in 2023:
Onze droom was om de veelzijdigheid van Amsterdam Zuidoost te weerspiegelen 
in een plek waar gezamenlijk voedsel wordt geproduceerd, door en voor de 
gemeenschap. We wilden laten zien dat stadslandbouw kan functioneren als 
een deeleconomie waarin verse groenten worden geteeld en gedeeld/verkocht. 
Maar vooral wilden we een plek creëren die een ontmoetingsplaats is waar 
mensen samenkomen, elkaar respecteren, elkaars eetculturen omarmen, en 
natuurlijk elkaars passie voor tuinieren, oogsten en koken delen. Dit draagt bij 
aan een verbonden, gelukkige en gezonde buurt.

Wat ontbrak er in 2023:
Er ontbrak een gedeelde visie en eensgezindheid binnen onze gemeenschap. 
Er waren verschillende versnipperde initiatieven in Zuidoost. Ons doel was om 
als gemeenschap meer bij te dragen aan lokale voedselproductie inclusief al 
die belangrijke sociale aspecten van stadslandbouw. Belangrijk daarbij was het 
verenigen van al die diverse stadslandbouwinitiatieven die Zuidoost rijk is om 
samen meer te bereiken (1+1=3). Voedsel als verbinder. 

Wat was er nodig in 2023:
We moesten dus de gemeenschap rond stadslandbouw gaan organiseren. Met 
een programma door en voor buurtbewoners, dat mensen samenbracht via 
inspirerende evenementen, workshops en trainingen groeide die gemeenschap 
gestaag. We stonden open voor gepassioneerde, door de wol geverfde, telers 
maar ook voor nieuwsgierige beginners. Het smeden van nieuwe banden, 
het bijeenbrengen van kennis en kennissen, en het rustig opbouwen van 
vertrouwen was cruciaal. 

Wat is er sindsdien gedaan:
De stadslandbouwacademie is succesvol geworden omdat het vanuit en met de 
gemeenschap van Zuidoost begon. De sleutel lag in het leggen van verbinding:

•  Het ging de buurten in, bezocht en organiseerde bijeenkomsten, en bracht 
lokale gemeenschappen bij elkaar;

•  Het was actief voor jong en oud, liet mensen praktische ervaring opdoen 
met telen en eten van gezond eten;

•  Het organiseerde gemeenschapsmaaltijden, kook workshops en vierde 
daarmee de culinaire diversiteit van elke buurt; 

•  Het maakte een kookboek met gezonde gerechten van lokaal geteelde 
producten;

•  Het gebruikte lokale en sociale media om informatieve artikelen en 
succesverhalen te delen; 

•  Het positioneerde de buurten als gastronomische centra waar je kan 
genieten van al het goeds dat lokaal is geteeld.

Wat was de droom in 2023:
Onze droom in 2023 was dat over 5 jaar de stadslandbouwacademie het lokale 
kenniscentrum is voor alles wat je wilt en moet weten over vers, gezond en 
lokaal voedsel. Hier worden de vaardigheden geleerd die nodig zijn om voedsel 
te telen, te bereiden of te bewaren, waar kennis is over het tegengaan van 
voedselverspilling en het opzetten van buurtuinen. De academie brengt zowel 
experts als nieuwkomers op het gebied van stadslandbouw in Zuidoost samen, 
ongeacht leeftijd, geslacht of herkomst. Het is niet alleen de locatie zelf waar 
kennis wordt gedeeld, maar ook via de app op je mobiele telefoon is de 
academie voor iedereen beschikbaar of je nu tuiniert in je achtertuin, op het 
balkon, in een volkstuin of bij een boer in de buurt. 

Wat ontbrak er in 2023: 
In 2023 was er al veel kennis van stadslandbouw in Zuidoost, het was alleen 
gefragmenteerd. Veel van onze mensen, buurtgroepen, sociale netwerken, 
organisaties hadden al (stukjes van de) kennis in huis, maar een samenhang 
en ook samenwerking ontbrak. De ambitie van de stadslandbouwacademie was 
om al die experts met hun kennis te laten samenwerken en daarmee de kennis 
beschikbaar te stellen aan iedereen. 

Wat was er nodig in 2023:
Belangrijk was dus om al die mensen en hun kennis samen te brengen. De 
academie bracht ze stap voor stap samen en werd daarmee de plek om naar 
toe te gaan, om te ontmoeten en vooral om kennis en ervaring uit te wisselen. 
Niet alleen in het gebouw kun je ervaring uitwisselen maar ook via de app op 
je mobiel.

Wat is er sindsdien gedaan:
De academie begon door mensen bij elkaar te brengen en ze te overtuigen dat 
samenwerken begint met kennis delen. Dit waren de belangrijkste stappen die 
werden gezet om het leren (van elkaar) mogelijk te maken:

• Het inventariseerde waar en bij wie expertise was van stadslandbouw;
• Het bracht lokale expertise samen;
• Samen met alle partners werd een programma opgesteld;
• Het organiseerde klasjes, workshops en spreekuren;
• Het regelde ruimte voor (demonstratie)tuinen en -kassen;
•  Het mobiliseerde lokale netwerken in Zuidoost zoals scholen, kerken, en 

buurthuizen; 
•  Het zorgde ervoor dat online veel informatie toegankelijk is, maar ook wie 

waar actief is en bij wie je moet zijn voor bepaalde kennis.

Wat was de droom in 2023:
Onze droom was dat iedereen in Amsterdam Zuidoost toegang heeft tot 
betaalbaar, lokaal geproduceerd, vers voedsel dat gebruikt kan worden voor 
maaltijden die passen in de eigen eetcultuur. Voor bewoners met een kleine 
beurs zijn er mogelijkheden om het voedsel gratis te krijgen of tegen een 
geringe eigen bijdrage (in geld of in inzet). De plek waar het heerlijke voedsel 
verdeeld wordt, is een plek waar je graag wilt zijn, een plek waarvoor je je 
niet schaamt om naar toe te gaan. Integendeel, het is een plek met een frisse 
uitstraling waar van alles gebeurt rond lokale voedselproductie en -verdeling.

Wat ontbrak er in 2023:
In 2023 viel er weinig lokaal voedsel te verdelen omdat het er niet was. Er werd 
kleinschalig geproduceerd door een aantal van onze bewoners. Maar die aten 
dat zelf op en het beetje dat overbleef ging meestal naar familie en vrienden. 
Ook ontbrak er een aantrekkelijke en toegankelijke plek om het lokale voedsel 
te bewaren en verdelen. Bij gebrek aan aanbod van lokaal vers voedsel was 
er ook geen distributie en vanwege onbekendheid ook geen vraag naar lokaal 
voedsel. Een kip-ei verhaal.

Wat was er nodig in 2023:
Deze patstelling moest dus doorbroken worden. De stadslandbouwacademie 
ging aan de slag en bracht alle partijen die een nuttige bijdrage konden leveren 
bijeen. Samen gingen ze op zoek naar een plek waar voedsel verwerkt en 
verdeeld of verkocht kon worden. Maar er kwam ook een online systeem waar 
vraag en aanbod samengebracht werden.

Wat is er sindsdien gedaan:
 De academie maakte lokaal geteelde producten toegankelijk voor de bewoners 
van Zuidoost. Ze zette hiervoor de volgende stappen:

•  Het vond een prachtige plek waar vanuit het voedsel verkocht en verdeeld kan 
worden. Alle producten die in Zuidoost maar ook net daarbuiten (vanwege 
beperkte ruimte in Zuidoost) worden geteeld komen hier naar toe;

•  Het liet verse groenten en fruit verwerken tot houdbare producten die passen 
in de diverse keukens van Zuidoost. Zo is lokaal voedsel een groot deel van 
het jaar beschikbaar en wordt voedselverspilling tegengegaan;

•  Het ontwikkelde een toegankelijk online verdeelsysteem;
•  Voor mensen die niet naar de locatie kunnen komen voor hun groenten en 

fruit organiseerde het vrijwilligers die het voedsel rondbrengen; 
•  Het bevorderde de samenwerking tussen lokale boeren/telers, restaurants 

en cateraars, en creëerde een systeem voor directe leveringen.
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